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Drakiáda 2023, foto Aneta Pšeničková



Vážení spoluobčané,
      konec roku 2023 se blíží mílovými kroky a tak je čas na krátké bilancování . Jedná se o
první rok činnosti nového zastupitelstva. Jsem rád, že se daří, aby zastupitelé jak se říká
„táhli za jeden provaz“. Mojí snahou bylo, abychom vždy našli nějaké rozumné řešení, na
kterém jsme se společně dohodli. Ne vždy tomu tak ale bylo a proto si vážím toho , že i
případné rozdílné názory se nakonec podařilo sjednotit. Za to bych chtěl touto cestou
všem zastupitelům poděkovat. 
V tomto roce jsme řešili především dokončení realizace kanalizačních přípojek a
připojování objektů v Boharyni a Homyli. Podařilo se dokončit výstavbu Obecního skladu v
obci Trnava. Tato stavba nás poměrně dost potrápila.  Realizovali jsme také opravy
chodníků v Homyli od křižovatky směrem na Kunčice a v Boharyni směrem na Zvíkov.
Tyto byly již ve velmi špatném stavu. Obec na tuto stavbu obdržela dotaci od
Královéhradeckého kraje z Programu obnovy venkova v částce 380 000,- Kč. Dále jsme
realizovali nové zpevněné plochy v obci Trnava u prodejny uzenin a vedle budovy Skladu
obecního úřadu. Zde bude zpevněná plocha  sloužit jako odstavná plocha pro kontejnery
na sklo, plasty, papír a oleje. Nové zpevněné plochy máme  také i ve Zvíkově u obecního
domku a u hřbitova. V současné době byly zahájeny terénní úpravy a parkové úpravy před
hřbitovem  ve Zvíkově. Dokončení těchto prací by mělo být do dubna 2024. Obec zde
zároveň  plánuje opravu hřbitovní zdi. Podařilo se také zrealizovat opravu zpevněných
ploch v areálu Základní a mateřské školy. Tato akce přispěla k bezpečnějšímu pohybu
především dětí a personálu mateřské školy. V příštím roce plánujeme pokračování opravy
chodníků v Boharyni a v Trnavě. Budeme realizovat nový chodník v Homyli od křižovatky
směrem na Roudnici podél zástavby nových RD až po sběrný dvůr. Na tuto akci bude obec
žádat o dotaci prostřednictvím MAS Hradecký venkov. V Homyli ještě připravujeme
revitalizaci plochy bývalé motokrosové dráhy. Zde plánujeme mimo jiné osadit altán s
posezením jako místo pro odpočinek v přírodě. Obec také počítá i v příštím roce s
investicemi do Základní a mateřské školy. Jsem rád, že spolupráce s paní ředitelkou Mgr.
Janou Vavřinkovou i ostatními je na velmi dobré úrovni a těží z toho především děti
navštěvující školu i školku. Tímto bych chtěl celému učitelskému sboru a ostatním
zaměstnancům školy a školky  za jejich  práci poděkovat.  Školu a školku jistě  budeme
podporovat i v dalších letech. Chtěl bych také poděkovat všem členkám  kulturního
výboru za jejich dosavadní činnost, kterou obohacují život nás všech. Jejich inovativní
nápady  a obnova některých tradic přispívají velkou měrou ke kultuře života v obci.  
Nejde ale jen o to, co jsme vybudovali a vybudovat chceme. V tento předvánoční čas je
třeba se také zastavit, najít více klidu a pohody v tomto uspěchaném světě. Najít si čas na
svoji rodinu, své přátele. Měli bychom k sobě hlavně  v této nelehké době mít  vzájemný
respekt, pochopení a  dokázat se povznést nad některými nepříjemnými situacemi a tím
tak přispívat ke klidnému soužití nás všech.  Závěrem bych Vám všem chtěl popřát
příjemné  prožití předvánočního času a vánočních svátků, abyste v sobě našli hodně
energie pro další dny a hlavně zdraví do nového roku 2024.

www.boharyne.cz

ÚV
O

D
N

Í S
LO

VO

Vítězslav Havlíček
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Kanalizace Boharyně, Homyle a ČOV Homyle

Na konci listopadu bude končit zkušební provoz ČOV. Všechny odebrané vzorky
vyhověly stanoveným limitům z rozhodnutí pro zkušební provoz. Takže nic
nebrání tomu, aby byla v průběhu listopadu ČOV uvedena do trvalého provozu. 
Na nově vybudovanou kanalizaci je připojeno cca 75 % všech obyvatel, kteří v
Boharyni a Homyli mají trvalý pobyt. 
Z hlediska provozu ČOV a kanalizace je největší problém s nátokem dešťových vod
na ČOV, proto budeme muset v kalendářním roce 2024 zapracovat na zjištění,
odkud tyto dešťové vody do kanalizace natékají, protože v průběhu letošního roku
k žádnému zlepšení nedošlo.
Další problém je to, že jsme na ČOV zaznamenali zvýšený výskyt vlhčených
hygienických ubrousků. Tyto ubrousky v žádném případě do kanalizace nepatří,
protože ničí oběhová kola čerpadel v čerpacích stanicích a tato čerpadla pak slouží
kratší dobu než by normálně fungovala. Případně si můžete pročíst kanalizační řád,
který je zveřejněn na webových stránkách obce a nevypouštějte do kanalizace nic,
co tam nepatří.
Stočné za odvádění a čištění odpadních vod bude vybíráno až od 1. 1. 2024.
Poplatky za stočné budou vybírány zpětně. To znamená, že poplatek za stočné
budete hradit až po 1. 1. 2025 (platba bude za rok 2024). Stočné bude účtováno na
základě smlouvy „Smlouva o odvádění odpadních vod“. Uzavírání těchto smluv
probíhá, kdy jsou postupně majitelé připojených nemovitostí vyzýváni k uzavření
této smlouvy. Do doby než Vás vyzveme k uzavření této smlouvy, promyslete,
jakým způsobem budete chtít účtovat stočné. Varianty jsou následující:
·      dle množství vody dodané do nemovitosti vodovodem v obci Boharyně a
Homyle ve výši zjištěné vodoměrem v provozování společnosti Královéhradecká
provozní, a.s.
·      dle směrných čísel roční potřeby vody (při této variantě je stanovena produkce
odpadních vod osoby v m3 za rok a z této částky bude stanovena cena stočného za
kalendářní rok. Tato hodnota je stanovena na 36 m3/osobu/rok)
Do konce roku bude stanovena částka za stočné pro rok 2024, v současnosti
probíhá kalkulace ceny. Jakmile bude cena odsouhlasena zastupitelstvem obce,
budete s cenou seznámeni.

Miroslav Melichar
místostarosta obce



Stavební akce 2023

V roce 2023 byly realizovány následující stavební akce:
Sklad pro potřeby OÚ Boharyně v obci Trnava: stavba je dokončena a v září byla
úspěšně zkolaudována. V říjnu bude provedena vodovodní přípojka pro tuto budovu
a následně bude opravena místní komunikace, která byla v rámci stavby dotčena
stavbou přípojky nn.
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Rekonstrukce zpevněné plochy u prodejny v Trnavě a
nová zpevněná plocha pod kontejnery v Trnavě:
práce byly dokončeny ve velmi dobré kvalitě a obě
plochy jsou připraveny sloužit svému účelu.
Oprava chodníku v obci Homyle: chodník byl
dokončen a pomohl zvýšit bezpečnost chodců, kteří
se pohybují podél komunikace II. třídy ve směru na
Kunčice. Na tuto stavbu se podařilo obci získat dotaci
z Královéhradeckého kraje.
Oprava chodníku v obci Boharyně: stavba je
provedena ve velmi dobré kvalitě a zvýší bezpečnost
chodců v obci Boharyně.

Zpevněné plochy ZŠ a MŠ Boharyně: práce probíhaly
v průběhu července a od nového školního roku
slouží všem, kteří navštěvují ZŠ a MŠ v Boharyni.
Zpevněné plochy okolo Obecního domku ve Zvíkově
a zpevněné plochy na hřbitově ve Zvíkově: obě
stavby byly provedeny v průběhu srpna. Práce byly
provedeny ve velmi dobré kvalitě.
Zastávka autobusu v Boharyni: od konce srpna slouží
cestujícím nová autobusová zastávka v obci
Boharyně u č. p. 63. Jedná se o atypickou zastávku,
která byla vyrobena přímo pro dané místo.
Již v tomto roce připravujeme dvě stavby většího
rozsahu na rok 2024. Jedná se o chodník v obci 

Homyle, který povede od křižovatky ke sběrnému místu tříděného odpadu. Chodník
povede v prostoru travnatého pásu za pozemky sídliště v Homyli. Na tuto stavbu je
vypracována projektová dokumentace a vydáno stavební povolení.



V druhém případě se jedná o stavbu veřejného osvětlení v obci Trnava. Projektová
dokumentace je předána a územní rozhodnutí, které je nutné pro realizaci stavby
čeká na nabytí právní moci.
Na obě akce bude obec žádat o dotace na jejich realizaci, a proto realizace v příštím
roce bude závislá na tom, zda se povede získat dotační finanční prostředky na jejich
realizaci.
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foto a text Miroslav Melichar
místostarosta obce
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foto a text Radek Adlaf

TJ Bystřice Boharyně

Po krátké letní pauze je rozehrána nová fotbalová sezóna 2023/2024 soutěže III.
třídy. Léto je období dovolených a na fotbalovou přípravu zbývá obvykle málo času
a především hráčů, přesto se povedlo sehrát přípravné utkání. V současné době
běží už soutěž naplno. Po devíti zápasech patří týmu 8. místo za 4 výhry a 5 proher
při skóre 22:20. Dosavadním nejlepším střelcem je se 7 góly útočník Jan Melichar. 

SDH Zvíkov

Rybářské závody

Jak už se pomalu stává tradicí, konec září se nesl ve znamení rybářských závodů v
obci Budín na rybníku Žabínek. Vydařené slunečné počasí přilákalo celkem 27
registrovaných chytajících rybářů. Mezi účastníky panovala velice dobrá, sportovní
nálada, ke které přispělo také větší množství nachytaných ryb. Celkový počet
nachytaných ryb dosáhl 77 kilogramů. O největší úlovek se postaral pan Pavel
Čtvrtečka, kterému se podařilo chytit kapra o délce 78 cm.
Letošní podzimní závody vyhrála s celkovým počtem 866 cm naše pravidelná
účastnice Kristýna Šolcová.

Velké díky patří účastníkům, ale také organizátorům, bez kterých by se tyto závody
nestaly tradicí. Budeme se společně těšit na další závody v příštím roce.

Tomáš Hujo

Došlo k zapracování mladých
hráčů do týmu a jeho
stabilizaci. Zatím nás provází
nevyrovnané výkony. Z
dosavadní bilance je zřejmé, že
se střídají pěkné zápasy
(například výhra 8 : 1 nad
týmem Nepolisy B) s
nepodařenými (prohra 1 : 5 v
Převýšově). Do závěru
podzimní části přejeme
hráčům, ať se jim vyhýbají
zranění a mají hlad po gólech.
Za připomenutí jistě stojí letní akce ve sportovním areálu. Dne 1.7. se uskutečnil
koncert skupiny Teplá buchta, bohužel za průměrné návštěvnosti.
Velký dík patří klukům, kteří se starají o údržbu hrací plochy. V letních měsících i
teď je trávník v dobrém stavu a je radost na něj vyběhnout s míčem.
Přejeme čtenářům pevné zdraví, trochu potřebného štěstí a klidný adventní čas
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Dětské hřiště ve Zvíkově

Letos o prázdninách se zástupci hasičského spolku ve Zvíkově podíleli na rozšíření
dětského hřiště ve Zvíkově.  Smontovali a zabudovali dva nové herní prvky a to
houpadlo ve tvaru opičky a věžovou sestavu se skluzavkou. Díky pořízení dalších
hracích prvků začíná  být hřiště pro děti zajímavější a rády ho navštěvují. 
  Aneta Pšeničková

foto Ondřej Pšenička

 foto  Veronika Hujová

všesportovní kroužek  foto Václav Břeň

Všesportovní kroužek
 

Od října opět probíhá všesportovní kroužek. Kroužek je určen pro děti ve věku 4-10
let. Scházíme se ve sportovním areálu v Boharyni, kde máme k dispozici fotbalové
hřiště, atrakce k rozvíjení obratnosti a sportovní náčiní. Snažíme se děti všestranně
pohybově rozvíjet formou her, běžecké abecedy a průpravou různých sportovních
disciplín. Naším cílem je, aby si děti vytvářely pozitivní vztah k pohybu, aby se sešly
se svými kamarády a učily se spolupráci v týmech. Věříme, že počasí ještě chvíli
vydrží, aby se děti mohly sportovně vydovádět a pokračovat budeme na jaře.

Václav Břeň
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Miroslav Melichar

 SDH Boharyně

Při příležitosti výročí 130 let od založení sboru proběhly 27. 5. 2023 ve sportovním
areálu okrskové závody v požárním útoku. Soutěž byla velmi dobře připravena.
Přítomným účastníkům a divákům přinesla velmi dobré sportovní výkony v tomto
sportu.
V sobotu 26. 8. 2023 proběhly za na požární nádrži v Boharyni rybářské závody
pro děti a pro dospělé. Závodů se zúčastnilo velké množství zájemců, kterým se
podařilo ulovit spoustu pěkných úlovků. Obě první místa zůstali v Boharyni u
Čížků, kdy dětskou kategorii vyhrál Kristián Čížek a mezi dospělými zvítězil Petr
Čížek. Další rybáři, kteří se umístili na stupních vítězů, byli odměněni pěknými
cenami, které jim budou sloužit k získávání dalších rybářských zážitků.
Připomínáme, že SDH Boharyně vždy každou první středu v měsíci od 17.00 hod
do 18.00 hod v objektu mlýna v Boharyni provádí sběr starých elektrospotřebičů,
železného šrotu a starého papíru.
3. 2. 2024 bychom Vás rádi pozvali na tradiční „Hasičský ples“, který se bude
konat v Boharyní v hospodě U Jezírka. K tanci a poslechu bude hrát skupina
Svižná těla.
Na závěr bychom chtěli všem spoluobčanům popřát krásné, pohodové a klidné
vánoce a do roku 2024 spoustu štěstí, zdraví a pohody.

foto Jiří Rejmánek



SP
O

LE
ČE

N
SK

Á 
RU

BR
IK

A

9

Díky výhře v okrskové soutěži obdrželi hasiči z Trnavy pozvání na Pohárovou
soutěž, která se konala dne 9.9.2023 v Roudnici. Do této hasičské soutěže bylo
přihlášeno celkem deset týmů z okolních vesnic. Trnavským hasičům tato účast
přinesla nejenom mnoho nových zkušeností, ale dokonce si i vylepšili svůj
zaběhnutý čas. 

Loučení s prázdninami 
Pod záštitou trnavských hasičů
se na konci prázdnin 26.8.2023
konala akce „LOUČENÍ S
PRÁZDNINAMI“. Pro děti tu byl
připraven dětský den. Děti měly
možnost navštívit celkem 9
stanovišť, na kterých plnily
různé úkoly. Po úspěšném
absolvování všech úkolů je
čekala i drobná odměna. Pro
dospělé byl připraven turnaj ve
stolním tenise. Tento den se
opravdu vydařil. Přispělo k
tomu nejen krásné počasí, ale i
atmosféra, kterou vytvořili malí
i velcí účastníci, kteří přišli v
hojném počtu. Poděkování patří
všem, kteří se na organizaci
této akce podíleli.

SDH Trnava

Hasičské soutěže
V letošním roce se trnavští hasiči zúčastnili dvou hasičských soutěží. Na okrskové
soutěži, konané dne 27.5.2023 v Boharyni, kde bylo přihlášeno celkem šest týmů z
okolních vesnic, získali naši hasiči nádherné 1. místo.

I přesto, že čelili velké
konkurenci, mají zastaralou
techniku a nejslabší hasičskou
stříkačku, zaznamenali na této
hasičské soutěži obrovský
úspěch a obsadili krásné 4.
místo. 

foto Jana Šarounová

 foto Josef Trojan
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foto a text MUDr. Věra  Jílková

Proč bychom se netěšili

Touto sborovou písní z opery Prodaná nevěsta Bedřicha Smetany končil koncert
Smíšeného pěveckého sboru Smetana Hradec Králové, který se konal 28.5.
letošního roku k poctě 100. výročí narození hudebního skladatele národního
umělce Otmara Máchy. 

Ještě jednou děkuji obci Boharyně za tuto krásnou
vzpomínku na našeho dědečka.
Ačkoliv nebyl Otmar Mácha  s Boharyní jakkoliv
historicky spjat, byla to právě vaše obec, která si jako
jedna z mála na toto významné výročí vzpomněla.

Mgr. Vikror Mácha, skladatelův vnuk

Koncert se konal pod patronací Obecního úřadu
v Boharyni a bylo nám velkou ctí, že naše
pozvání na tuto malou slavnost přijaly
skladatelovy děti. Spolu s námi usedly v lavicích
kostela sv. Batoloměje v Boharyni rodiny p.
Otmara Máchy mladšího a p. Ireny Benešové.
  Na úvod koncertu vystoupili děti a žáci ZŠ a MŠ
Boharyně s lidovými písničkami pod vedením
paní učitelky a paní ředitelky. Svým vystoupením
navodili úžasnou atmosféru a přinesli velkou
radost nejen svým blízkým, ale i všem
přítomným posluchačům.
 Vlastní koncert sboru Smetana měl dvě části. V
té první zazněly skladby s latinskými texty, ve
druhé to byl výběr ze sborové tvorby 
především Leoše Janáčka, Bedřicha Smetany, Antonína Dvořáka a Otmara Máchy.
Provedení koncertu přineslo velkolepý, nevšední zážitek a posluchači ho ocenili
potleskem vestoje.
  Po koncertě následoval pietní akt na místním hřbitově, kde Smetanovci opět
zazpívali písně Otmara Máchy a Leoše Janáčka a ke skladatelovu hrobu byly
položeny květiny.
  Celé vzpomínkové setkání se vydařilo, přálo nám

krásné počasí a nás velmi potěšila velká účast a
zájem návštěvníků, kteří vytvořili radostnou a
příjemnou atmosféru celého odpoledne.
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Na co se můžeme ještě těšit
  Když končil skvělý květnový koncert v boharyňském kostele a my se loučili se
Smíšeným pěveckým sborem Smetana Hradec Králové, slíbili jsme, že v tomto roce
k nám Smetanovci ještě jednou zavítají. Stane se tak 9. prosince t.r. v 17 hodin opět v
kostele sv. Bartoloměje v Boharyni a sbor se svými sólisty zazpívá Českou mši
vánoční „Hej, Mistře!“ Jakuba Jana Ryby pod vedením sbormistra Jana Jiráčka.  
My si společně naši „Rybovku“ letos vyslechneme o druhé adventní sobotě v našem
kostele, kdy na úvod opět vystoupí děti a žáci ze ZŠ a MŠ Boharyně se svým
Vánočním koledováním.
  Věřím, že i tentokráte všichni zažijeme krásnou chvíli a odneseme
si v adventním čase neopakovatelný zážitek.
Všichni jste srdečně zváni.

MUDr. Věra  Jílková

Vítání občánků
14.října 2023 jsme v naší obci přivítali nové občánky. Vítání se uskutečnilo v
prostorách naší krásné školy. Díky tímto všem, kteří se podíleli na přípravě
příjemného prostředí. Program obohatily svým vystoupením  děti Základní a
mateřské školy. Noví občánci obdrželi  dárky  a maminky dostaly kytičku.  Rodiče se
podepsali do pamětní knihy obecního úřadu. Společné  foto je již samozřejmostí.
Mezi nové občany byly přivítány tyto děti:

Klára Břeňová
Oliver Pšenička
David Šob
Jaroslav Dvořák
Marta Suchánková
Sofie Krejčí 

Vítězslav Havlíček
starosta obce

foto Jana Tomášová
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Vážení mílí podporovatelé kulturního výboru,
Nechte nás zrekapitulovat posledních pár měsíců, které jsme měli možnost spolu
strávit v Boharyni a místních částí obce. 

Měsíc červenec, první prázdninový měsíc, je vždy plný očekávání, co nám léto
přinese. I tento rok jsme se mohli těšit z teplého až vyprahlého měsíce. A abychom
Vám první polovinu léta zpestřili, připravili jsme si pro Vás pohádkovou stezku. Po
celý měsíc byla stezka vyvěšena v obci Homyle a věříme, že mnoho z Vás si ji prošlo
minimálně jednou. Stezka se skládala z devatenácti karet a na každé byla specifická
otázka zaměřena na jednu pohádku. Věříme, že někteří z Vás museli zapátrat v
paměti, o jakou pohádku se opravdu jedná, jelikož výběr pohádek byl velmi pestrý.
Děti (i dospělí) měli za úkol poznat a napsat si na papírek písmenko, které následně
vytvořilo finální tajenku. Určitě jste si povšimli i malého úkolu, který byl napsán ve
spodní části každé karty. Na konci stezky byl připravený sladký poklad pro nadšené
objevovatele. Tato úžasná stezka byla k dispozici celý měsíc a dle vyplněných
hracích karet a snědených dobrot předpokládáme, že mnoho z Vás využilo této
příležitosti a užili si s námi poodhalení pohádkové říše. 
V druhé půlce léta jsme měli
naplánovanou další akci, která měla
úplně jinou tématiku než ta první. 13.
srpna se na víceúčelovém hřišti v
Boharyni konala akce Den s přírodou. Co
pro Vás bylo připraveno:
- 4 poznávací stezky: Co se děje v trávě?
Jedlé houby, Listnaté stromy a jejich
plody, Ryby našich vod -> tyto kartičky
byly zavěšeny na různých místech
fotbalového hřiště a malí i velcí
objevovatelé měli možnost vyzkoušet své znalosti. Na jedné straně

kartičky byl vyobrazen obrázek a na druhé straně
byla odpověď o co se to jedná s velice zajímavým
poučným popisem. 
- Myslivecký oddíl Zvíkov si na části víceúčelového
hřiště připravil: střelnici, lukostřelbu, poznávačku
větviček listnatých i jehličnatých stromů. Díky jejich
skvělé organizaci si toto stanoviště užili nejen malí a
dospívající, ale i dospělí účastníci odpoledne.
Děkujeme za podporu a organizaci!
- 2 poznávací hry pro děti: Poznej, kdo je tvá
maminka – děti musely najít děťátko jednotlivých
maminek např.: od koně, prasete, krávy apod. Poznej
co to je – na tomto stanovišti bylo třeba najít správný
obrázek k názvu. Poznávali se např.: žába, bedla,
ještěrka, kapr a další.



Od 17h byla připravena ukázka dravců panem Karlem Nejmanem, který je vášnivý
sokolník a zabývá se výcvikem dravců pro biologickou ochranu letišť a budov a také
se snaží svými přednáškami představit tento téměř zapomenutý obor veřejnosti. Pan
Nejman si přivezl spoustu svých svěřenců, které se nám rozhodl ukázat. Nejprve ale
začal velice zajímavým vyprávěním o sokolnictví a jak tento obor byl velice důležitý
před několika sty lety, poté kvůli nástupu moderních technologií téměř vymizel, ale
nyní se již opět rozšiřují sokolnické spolky s nadšenci, kteří se rozhodli tuto
ojedinělou znalost a dovednost nepověsit na hřebík. Jeho přednáška obsahovala také,
jak takový dravec žije, kde se chová a odkud pochází. Co je potřeba k tomu, aby byl
dravec možný vypustit do volné přírody a jak to zařídit, aby se vrátil zpátky k majiteli.
Většina dravců měla na sobě připnutou vysílačku, která slouží k lokalizaci dravce.
Nemyslete si totiž, že je jednoduché zalétnutého dravce nalézt. Pokud Vám uteče
pes, můžete ho najít v přilehlé vesnici. Pokud Vám zalétne dravec, naleznete ho
nejspíše o 200 – 500 km za méně než 24h! V rámci přednášky pan Najman vybrané
dravce pustil se proletět a měli jsme v přímém přenosu možnost pozorovat, jak se
dravci rozhlížejí po okolí a jak místní holuby rychle hledali úkryt před dravcem.
Velice zábavná byla část, kde se orlovi zalíbilo na stromu před školou a nechtěl se
vrátit zpět k majiteli. Po poutavém povídání, a přeletů různých dravců nad našimi
hlavami, si každý mohl pohladit dravce i sovu, která byla součástí ukázky. Nakonec se
každý mohl seznámit se psy, které jsou součástí sokolníkovi sbírky zvířat. 

Kulturní výbor obce Vám děkuje za Vaši podporu a účast. Jak jistě všichni dobře víte,
hodně se specializujeme na zajímavé programy pro děti, ale nejen pro děti. Již v
minulosti jsme pořádali tematické akce pro celou obec včetně přilehlých částí a
nebude tomu jinak i do budoucna. Jsme velice rádi, když vidíme nadšené tváře děti,
ale i rodičů, prarodičů a pozorovatelů, kteří nás přijdou podpořit a užít si společný
čas s námi, s Vámi a i se sebou. Přijďte se podívat na další akce, pořádané Kulturním
výborem! Ať už jako účastník nebo i jako pozorovatel. Děkujeme! KU
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foto a text Daniela Tukash
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Vánoční dílna a tvoření pro děti

Vánoce se nám nezadržitelně blíží a vy už pomalu začínáte přemýšlet, kde sehnat
adventní  věnec či svícen, aby se vám přesně hodil do vánoční výzdoby doma?
Nemusíte, můžete si je přijít vyrobit na vánoční boharyňskou dílnu, kde vám bude
veškerý materiál na věnec, ať už adventní nebo na dveře, či svícen ke štědrovečerní
tabuli k dospozici. Kulturní výbor obce Boharyně si pro vás připravil nápaditou
vánoční dílnu, kde si můžete vyrobit věnec nebo svícen dle vlastních představ nebo
vám s výrobou moc rády pomůžeme. Pro děti bude připraveno tvořeníčko
vánočních ozdob. Přijďte si k nám pro porci vánoční atmosféry, pohody, zábavy,
dobrého pití a  kreativity. Budeme se na vás těšit v pátek 24. listopadu od 16:00 v
obecní hospodě

Michaela Vrzalová

Hubertova jízda

Dne 7. 10. 2023 pořádal Jezdecký klub Boharyně ve spolupráci s Ranch HK7 již 14.
Huberovu jízdu.
Na start Hubertovy jízdy se postavilo 30 sedlových jezdců a 10 vozatajců. 
Za velké podpory místních obyvatel se účastníci vydali na 16 km trasu pod vedením
Moniky Svobodové, která jela lišku.
Trasa vedla přes Kunčice a Radostov zpět k Homylskému lesu, kde byla pauza a kde
pro všechny účastníky připravil skvělé občerstvení Radek Kolář s rodinou.
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Pro vozatajce byl po trase připraven slovní kvíz, který se skládal ze šesti slov a po
správném sestavení vyšel citát „Koně nám dávají křídla, která postrádáme“ Všichni
citát správně sestavili a byli odměněni malým dárkem.
Sedlový jezdci hledali rozvěšená čísla, pod kterými se skrýval také malý dárek.
Na úplný závěr jízdy se na louce konalo – hledání liščího ocasu. Letos ho našel Petr
Klimt z „Ranch HK7“.
     Děkujeme za podporu místních obyvatel. Obecnímu úřadu Boharyně, ZD
Kratonohy, panu Janu Machníkovi a Státním lesům za možnost průjezdu přes jejich
pozemky.  text Iveta Kykalová

foto Lenka Stříbrná

Po trase bylo postaveno několik přírodních
překážek pro skokové koně, tyto překážky byly
bezpečné, a proto je překonalo i několik
westernových jezdců. 

Vážení občané, myslivci, kamarádi, 
jako myslivecký spolek máme zájem o zachování volně žijící zvěře v naší přírodě.
Jedním z našich cílů je zachování populace bažanta obecného, který se již velmi
zřídka v naší honitbě přirozeně vyskytuje. V letošním i loňském roce se podařilo
objevit hejnko divokých bažantů v trnavském statku. Je to místo, kde mají již přes
dva roky klid před námi lidmi a zároveň přirozený kryt před dravou zvěří. Proto
padlo rozhodnutí, že se náš spolek pokusí o rozšíření populace bažantů
vypuštěním dvaceti kusů kohoutků a slepiček do volné přírody. Lokalita trnavského
statku byla vybrána jako ideální místo, protože je velká šance, že právě stávající
divoká populace se těchto bažantů ujme. Věříme, že toto bude ta správná cesta.
Podobnou akci plánujeme i v dalších letech.
Děkujeme Obecnímu úřadu v Boharyni za finanční příspěvek na nákup bažantů.

Vratislav Klapka
MS Zvíkov
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Základní škola a mateřská škola Boharyně
V letošním školním roce 2023/2024 máme dvě třídy v základní i v mateřské škole,
jednu třídu školní družiny. Přivítáno bylo celkem 62 žáků a dětí, a to 25 žáků v ZŠ a
37 dětí v MŠ. Do první třídy nastoupilo osm nových žáků a jednu novou žákyni jsme
přijali do 5. třídy. Pedagogický sbor ve škole je rozšířen o dvě paní učitelky –
Terezu Ulrychovou a Kamilu Hellerovou. V mateřské škole byla letos zvýšena
kapacita otevřením prozatímní třídy předškoláků v budově základní školy. Ve třídě
předškoláků je 15 dětí a ve třídě v mateřské škole je 22 dětí.  

Naše škola i školka je od září 2023 zapojena do dvouletého Operačního programu
Jana Ámose Komenského „JAK“– „Šablony k inovativnímu vzdělávání dětí a žáků“.
Získané finance slouží ke vzdělávání dětí, žáků i zaměstnanců, k tandemové a
projektové výuce, zážitkové pedagogice, propojování formálního a neformálního
vzdělávání, k využití a zakoupení nových technologií a vybavení v rámci „JAK“. Již
nyní byl zakoupen účelný majetek a zrealizovány některé akce pro děti a žáky
během září a října.

Jsme rádi, že se nám podařilo
třídu, šatní prostory v základní
škole pro předškoláky s
podporou obecního úřadu
zrealizovat a chceme za to
velice poděkovat. Ve školce jsme
přivítali nové pedagogické
zaměstnance-paní učitelky Lucii
Šnajdrovou, Adélu Trojanovou a
asistentku pedagoga Moniku
Huňáčkovou. Během září se
kolektivy ve školce i ve škole
velmi dobře sjednotily při 
společných aktivitách. Díky změnám, které proběhly v mateřské škole, bylo potřeba
vybudovat novou třídu pro starší žáky v základní škole. Nově se tedy žáci vzdělávají
v bývalé keramické dílně v přízemí, která je s citem a ohledem na potřeby žáků ve
spolupráci s obcí upravena na učebnu. Chceme velice poděkovat i rodičům, kteří
nám při proměně všech prostor v základní škole i v mateřské škole sami nabídli
pomoc a s nadšením pomáhali. Moc si toho vážíme.

Jako první byla akce školáků. Děkujeme rodičům, kteří nám všem přinesli nebo
přivezli ukázat svého domácího mazlíčka. Na hřišti se tak objevil pestrý výběr
zvířátek od pejsků, králíčků, želviček až po chameleony a obrovské šneky. Na
takovou podívanou byly přizvány i děti ze školky. Kdo chtěl mohl si zvířátka
pohladit nebo pochovat. Další akcí byla Canisterapie se Zuzkou Kvasničkovou.
Měli jsme možnost podívat se, jak se dokáží její dva vycvičení pejsci naučit
tancovat, jaké zvládají pokyny a povely. 
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jsme společně s panem starostou
vítali malé občánky s písničkami
a básničkami. Všichni jsem měli z
„Vítání občánků“ krásný pocit.                                         

Všichni jsme si společně užili také naše oblíbené Divadélko Koloběžka s
„Houbařskou pohádkou“. Naučili jsme se díky ní poznávat houby a hlavně to, jak se
v lese máme správně chovat. I návštěva Českého červeného kříže z Jičína se
vzdělávací besedou na téma „První pomoc“ byla účelná a všichni jsem se aktivně
mohli zapojit. Ve škole i ve školce jsme se učili čísla na všechny složky
integrovaného záchranného systému, pomocí scének jsme si vyzkoušeli volání na
záchrannou službu – představení, místo působení, popis nehody...Na figuríně jsme
si pak mohli přímo vyzkoušet masáž srdce. Všichni krásně pracovali, naslouchali, a
tak dostali i odměnu v podobě vzdělávacích omalovánek. V naší základní škole 

V rámci pracovních činností
uskutečňujeme úklid
prostranství před školou a
zábavného hřiště, které
využíváme se školou ke
sportování v tělesné výchově a
školní družině. Školka tráví čas 

Děti si některé z nich mohly vyzkoušet na vlastní kůži, např. jak pejsek na povel
„tunel“ proběhne tunelem, kde na něj na konci čekaly děti s odměnou. 

A co nás čeká dál? Těšíme se na sportovní, kulturní a společné akce. Jednou z nich
bude společné setkání rodičů, nás i dětí na brigádě na školní zahradě, při které se
vždy sejde mnoho účastníků, kterým děkujeme za pomoc. V rámci šablon
pojedeme i do Divadla Drak a do hvězdárny v Hradci Králové. Na dopravu jsme
získali dotaci z MAP Hradecký venkov. Od prosince bude základní škola s
předškoláky jezdit přes dva měsíce na plavání do Hořic, od února do Nové Paky
uskutečníme týden lyžování a poté bruslení v Novém Bydžově. Závěrem školního
roku se můžeme těšit na školu v přírodě. I mladší děti z mateřské školy se mohou
těšit na vánoční divadlo a další akce ve školce.   

na školní zahradě, ale velice ráda si jde také zahrát na zábavné hřiště.  

Srdečně Vás všechny zveme na náš tradiční „Vánoční jarmark“ v sobotu 
9. prosince 2023 od 14:00 do 16:30 hodin v budově základní školy, do kterého
vyrábějí výrobky děti ve školce i ve škole, ale i rodiče s dětmi doma. Jarmark je pak
plný vánočních dekorací, ozdob, doplňků, svíček, sladkých dobrot a spousty
dalších krásných věcí. Každý si tam přijde na své.  K Vánocům neodmyslitelně
patří i vánoční vystoupení. Letos s názvem „Vánoční koledování“ vystoupíme již
podruhé v místním kostele sv. Bartoloměje také v sobotu 9. prosince 2023 v 17:00
hodin v rámci vánočního koncertu pěveckého sboru z Hradce Králové. Již nyní se
těšíme na toto netradiční vystoupení a věříme, že i vy nás přijdete podpořit,
podívat se, zazpívat si a užít si společně krásný adventní čas. 
               
                                                                                          

Kolektiv ZŠ a MŠ Boharyně
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Přehled plánovaných akcí do konce roku 2023
obec

24. 11. 2023 – Vánoční dílna a tvořeníčko- obecní hospoda ,,U Jezírka”               

1. 12. 2023 –   rozsvícení vánočního stromku- obec Zvíkov, obecní domek  

1. 12. 2023  -  rozsvícení vánočního stromku - obec Trnava, kulturní zařízení   

2. 12. 2023 -  rozsvícení vánočního stromku - obec Boharyně, Obecní úřad

7. 12. 2023 -   Setkání seniorů -  obecní hospoda ,,U Jezirka”
9.  12. 2023 – Adventní koncert v kostele sv. Bartoloměje
         
 Setkání se seniory

Tímto bych rád pozval všechny seniory na společné setkání, které  se uskuteční
ve čtvrtek 7.12. 2023 od 14.00 hod v obecní hospodě  U Jezírka v Boharyni. Jedná
se o příjemnou tradiční akci, která věřím, že přispěje k dobré pohodě Vás všech,
kteří dorazí.  Ke  správnému  naladění se na vánoční čas mají pro Vás připraveno
vystoupení děti Základní a mateřské školy. 

Vítězslav Havlíček
 starosta 



Upozornění na krizové události – výpadky energií, blížící se vichřice, dopravní
uzavírky, varování před podomními prodejci, apod.
Novinky a důležitá upozornění z úřadu - poplatky, obecní zpravodaj,
digitalizované hlášení z amplionů, ...
Pozvánky na kulturní a sportovní akce
Možnost vyjádřit svůj názor v online anketách
Mobilní aplikaci samosprávy s užitečnými funkcemi

Mobilní rozhlas

Vážení občané,
spustili jsme pro vás službu MUNIPOLIS, díky které vás nyní budeme efektivně
informovat přímo do vašeho telefonu. Přihlaste se k odběru informací a už nikdy
nezmeškáte důležité novinky a upozornění z naší samosprávy. Informace podle
vašich zájmů vám budeme posílat e-mailem, SMS nebo jako zprávu do aplikace.
Služba je zdarma!
Co vám přihlášení do MUNIPOLIS přináší?

Nevíte si rady? Přijďte na Obecní úřad a my Vám rádi pomůžeme. 
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Aneta Pšeničková
místostarostka obce

hotově na OÚ Boharyně v úředních hodinách
bezhotovostně na bankovní účet obce č. 1080780389/0800, variabilní
symbol=číslo popisné domu, zpráva pro příjemce=obec 
pomocí přiložených QR kódů -nutné zkontrolovat částku a doplnit variabilní
symbol 

Poplatky za sběr a odvoz komunálního odpadu a poplatek ze psů v roce 2024

Možnosti platby

Výše poplatku činí 600 Kč za osobu s trvalým pobytem v obci nebo za objekt s čp.
nebo ev. č. využívaný k rekreačním účelům. Poplatek za psa činí 100 Kč za rok (hradí
se od tří měsíců věku psa).   Při bezhotovostní platbě je známka na popelnici k
vyzvednutí na obecním úřadu.

Splatnost obou poplatků je 28.2.2024

Poplatek za SKO Poplatek za psa



Obecní Úřad Boharyně

Veškeré náměty, připomínky či podněty adresované
obecnímu úřadu mohou občané sdělit osobně v
úředních hodinách nebo telefonicky, popř. písemnou
poštou, vhozením do schránky obecního úřadu či
emailem.

Kontakty

Telefon: 495 444 126 (pouze v úředních hodinách)
E-mail: obec@boharyne.cz

Webové stránky, vč. umístění elektronické úřední desky: www.boharyne.cz
Elektronická podatelna: posta@boharyne.obecni-urad.org
Datová schránka: e4na9yr  

Obecní zpravodaj vydává Obecní úřad Boharyně zpravidla 2x ročně pro občany obce. 
Registrováno u Ministerstva kultury ČR pod ev.č. MK ČR E 21643
Zpracovali: Vítězslav Havlíček, Aneta Pšeničková, grafická úprava Aneta Pšeničková.
Za obsah jednotlivých příspěvků odpovídá autor. Těšíme se na vaše příspěvky či
náměty na obci nebo na emailu: obec@boharyne.cz.

                                   
                 přeje
 Obecní úřad Boharyně


